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Dne 25.5.2024 v Praze - Kobylisích zapsal Bc. Adam Hellinger 

 

Zápis z ústřední konference odbornosti králíků 2024 

P r o g r a m: 

  

1) Zahájení  

2) Volba zapisovatele jednání a ověřovatelů zápisu 

3) Volba mandátové, návrhové a volební komise 

4) Zpráva o činnost ÚOK CHK – př. P. Sirotek 

5) Zpráva předsedy Sboru posuzovatelů králíků – př. MVDr. V. Śimek, Ph.D. 

6) Zpráva o činnosti chovatelských klubů – př. T. Červinka 

7) Zpráva o novošlechtění a regeneračním křížení – př. S. Kulanda  

8) Zpráva o plemenných chovech králíků – př. T. Červinka 

9) Informace o činnosti králíkářské sekce a standardové komise EE – př. D. Caithamlová 

10) Zpráva ústředního registrátora králíků – př. J. Jahoda 

11) Zpráva o činnosti s mladými chovateli – př. MVDr. V. Šimek 

12) Zpráva o centrální plemenné knize králíků – př. Ing. K. Hošková 

      13) Čerpání rozpočtu za rok 2023 a plán rozpočtu na rok 2025 – př. R. Boháč 

      14)  Zpráva kontrolní komise sekce - př. T. Andrle 

      15) Představení kandidátů a doplňkové volby do ÚOK CHK  

             Přestávka 

      15) Informace ke spuštění ON-line registrace králíků – př. R. Boháč a hosté 

      16) Informace k přípravě nového Registračního řádu králíků – př. S. Kulanda 

      17) Diskuse 

      18) Usnesení 

      19) Závěr 

 

 

1. Ad1) Ústřední konferenci odbornosti králíků zahájil v 10hod předseda ÚOK Petr Sirotek. Po 

přivítání přítomných delegátů předal slovo místopředsedovi ÚOK Radimu Boháčovi, který byl 

řídícím konference. Př. Boháč vyzval k minutě ticha za všechny naše chovatelské kolegy a přátele, 

kteří nás v uplynulém období opustili. Požádal o schválení pořizování audiozáznamu z průběhu 

jednání ústřední konference a úschově záznamu po dobu 1 roku na sekretariátě svazu. Seznámil 

přítomné se zaslaným Programem konference dne 24.4.2024 a dále informoval a upřesnil důvod 

zaslané opravy Programu konference ze dne 7.5.2024 doplněný o bod č.17. Projednání podpory 

pro kandidáta do voleb do ÚRoK 2024, dále o upravený návrh rozpočtu pro rok 2025 a seznam 

kandidátů pro doplňkové volby do ÚOK CHK. Program byl zaslán na okresy a kluby v dostatečném 

předstihu před uzávěrkou navržených delegátů na konferenci s možností se s programem seznámit. 

Hlasováním všech přítomných delegátů (517 mandátů) byly oba“ návrhy přijaty.  

 

2. Ad2)  Př. Boháč navrhl za ÚOK CHK jako zapisovatele konference př. Adama Hellingera. Jako 

ověřovatelé zápisu byli z přítomných navrženi př. Jindřich Šíp a tajemnice ÚOK Lenka Poláková 

Kadeřábková.  
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3. Ad3)  Členy mandátové komise byli navrženi za ÚOK CHK př. Tomáš Andrle a dále Jakub Linek 

a Jan Suchánek. Členy návrhové komise za ÚOK CHK navržen Ing. Pavel Řídký a dále z delegátů Jiří 

Kosek a Karel Chadraba. Členy volební komise MVDr. Vlastimil Šimek Ph.D., Monika Skácelová, Pavel 

Trešl. 

 

4. Ad4) Zprávu o činnosti ÚOK přednesl předseda Petr Sirotek. Hovořil o nejednoduchém 

nástupu do funkce. Ránou byla volba nového ÚVV, který neměl zkušenosti s chodem EV, ČSCH. 

Nedoporučení konat EV od ÚOK byl poradní hlas. Protože pořadatelem je UVV a necítil že by někdo 

bouchl do stolu tak tedy tu EV uděláme. Uvedl, že si je vědom limitu výstaviště v Lysé. Není tam 

místo. I že proběhly diskuze o BVV. Ale jen diskuze. Dále problematika postu tajemníka, kdy po 

volbách do UVV přišla ÚOK o tajemníka. Po čtyřech měsících bez tajemníka se podařilo, byť jen na 

zkrácený úvazek. Poděkoval Lence Polákové Kadeřábkové, která je novou tajemnicí sekce. 

Genetické zdroje má po letech, kdy se této sekci věnoval MVDr. Martinec na starosti Ing. Karolína 

Hošková. Poděkoval za přípravu online registrace Radimu Boháčovi, toto téma je na programu 

v bodu 15. Zmínil návrh zvýšení registračního poplatku na 6 Kč/ks, aby došlo na sloučení s cenou za 

kroužek. Při absenci poštovného u online registrace by i přesto byla ve finále finanční úspora 

chovateli. EV Školení připravovali od podzimu. Solenice se povedly s velmi úzkým týmem 

organizátorů. Poděkování Ing. Řídkému za přednášku, dodání králíků siamských velkých a kulturní 

program. Dále Ing. Blokešovi za překlad a moderování akce. Zmínil problém s absencí právní 

subjektivity sekce, kdy platby za účast byly směřovány na účet ČSCH a tyto některé dodnes od 

mezinárodního školení nejsou vyfakturovány. Zmínil, že nevidí do denní činnosti UVV, ale toto je 

kritika z pohledu naší sekce a nechce jen kritizovat.  

Posuzování způsobem ABCD na CV je anonymní posuzování. Nedokonalé, neboť poprvé, ale 

vytrvají. Nově řazení plemen na CV začne číslo klece jedna národními plemeny. Sekce národních 

plemen bude úvodem do CV. Zmínil, že i menší UOK v rámci ČSCH mají lepší rozpočet než sekce 

králíků, do které spadá 6500 chovatelů. Zakončil svůj proslov tak, že svou práci dělá srdcem, a ne 

vždy se vše podaří.  

 

5. Ad5) Předseda Sboru posuzovatelů králíků ČSCH MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D. podal zprávu 

z činnosti Sboru posuzovatelů. Posuzovatelů je 102, z toho 11 čestných, tedy cca 90 aktivních 

posuzovatelů králíků. Zmínil kolegy, kteří nás navždy opustili – přátelé Jindřich Snítilý, MVDr. 

Dagmar Dopitová a Ivan Srovnal.  Informoval o výsledku loňských voleb předsednictva Sboru a 

zmínil nové kolegy, kteří nově úspěšně složili zkoušky na posuzovatele. Jsou to př. Stanislav Téra, 

Vojtěch Vojtěch Bílý, Mgr. Irina Hellerová. Schůze předsednictva probíhají převážně online, fyzicky 

na CVMK, CV, a při trojici velkých výstav, kde se účastní výkonu značná část Sboru posuzovatelů. 

Zmínil, že během doby bez tajemníka sekce si jeho agendu rozdělili, poděkoval př. Josefu Vilhelmovi 

za 15let práce pro králíkářství v pozici tajemníka.  

 

6. Ad6) Zprávu o činnosti chovatelských klubů přednesl Tomáš Červinka. Započal úspěšnou a 

aktivní činností našich Klubů a členů. Klub Z a pravidelná zahraniční účast, svozy a na EV ZB titul pro 

ZBdiv Romana Kodata, Naďa Marvanová v Holandsku na Masterclaas nejlepší Z vydří. Teď n jaře 

uspořádání “Dne zakrslých králíků” s účastí 320 králíků, 98 barevných a kresebných rázů Z ze čtyř 

zemí. Za Klub Vídeňských v Tautenheimu obdržel př. Miroslav Kozub titul na Vb. Výstavy se 

zúčastnilo asi šest členů Klubu. V Lipsku obdržel př. Ondřej Kouša 97,0 b a ČC a M. Kozub 3xCHS 

s LVE a ČC za 97,0b.  
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KCHKMP má ve svých řadách i zahraniční členy, kteří vystavují v ČR. Jsou to chovatelé z Polska, 

Rakouska, Německa i Slovenska. Díky tomu vznikl nedávno rakouský klub Kuv-Siv-Kal. 

Klub stříbřitých malých se zúčastnil výstavy v Lipsku, na Bavorské speciálce s výbornými výsledky. U 

Klubu Vss byla vyzdvižena tradiční výborná spolupráce se slovenským klubem. Chválena byla 

propagace při velkých výstavách, i klubovky či expozice, jako stánek klubu vídeňských, ČS na Moravii 

nebo i Mbh. Bylo zmíněno, že podobné akce znamenají pro Kluby větší dosah a lepší prodeje.  

Zmínil, že po vydání současného zeleného Vzorníku plemen králíků přibylo několik nových Klubů, 

nebo tato nová plemena byla začleněna mezi již existující Kluby jako např. Sall, Hm. V březnu 

letošního roku došlo k založení dalšího Klubu pro u nás nové plemeno. Jedná se o Klub chovatelů 

liptovského lyska, na jehož ustavující členské schůzi byl přítomen a delegátka Klubu již byla 

přítomna této konference jako zástupce Klubu. Dále informoval, že dohled na jednotlivé Kluby byly 

mezi členy ÚOK a KK rozdělen tak, aby mohli lépe spolupracovat (například Klub Z, Mbh – Dr. Šimek, 

Hm – Ing. Nocar, Ččp a Čm-DL-Sall Boháč).  

Př. Červinka dále hovořil o dotacích na činnost Klubů. Tato dotace je poskytována z rozpočtu ÚOK 

za aktivní výstavnickou činnost členů Klubu na národních výstavách. Nově se tato dotace bude 

počítat pouze z účasti zvířat členů Klubu s tetováním ČSCH.  

 

7. Ad7) Přítel Stanislav Kulanda přítomné seznámil s oblastí novošlechtění a regeneračního 

křížení. Uvedl, že díky současnému vzorníku značně ubylo novošlechtění, neboť spousta rázů a 

plemen byla uznána (např. ZTd a ZBTd). V novošlechtění jsou nyní dvě plemena: krušnohorský př. 

Martina Netíka, které je nyní třeba rozšířit mezi chovatele, aby mohli být ve větších počtech 

vystaveni na CV/MK a mohli se začít ubírat směrem k uznávacímu řízení. Druhým NŠ pak jsou malí 

vídeňští. Ti byli letos uznáni v Německu bílí modroocí a železití s možností posuzovat je od 

1.10.2024, proto i zde je pravděpodobné brzké uznávací řízení pro toto plemeno.  

Regenerační křížení: Př. Kulanda konstatoval, že při nástupu do funkce neměl k dispozici aktuální 

seznam RK. Proto všem chovatelům rozeslali hromadnou žádost o aktualizaci údajů a tento asi rok 

starý seznam aktualizovali. Dnes je platných 116 RK na 60 plemen a barevných rázů. Př. Kulanda 

očekává nárůst popularity regeneračních křížení s ohledem na blížící se online registraci, protože 

některá spojení barevných rázů již neprojdou registrací tak jako na papíře.  

 

8. Ad8) zprávu o plemenných chovech přednesl Tomáš Červinka. Delegáti byli seznámeni 

s návrhem novely pro plemenné chovy v zaslaných podkladech. Dnes je evidováno cca 30 P-chovů. 

V novele je počítáno s prodloužením platnosti plemenného chovu ze dvou na čtyři roky. Byla 

vynechána stať o potřebě být členem ustaveného Klubu a stanoven minimální počet chovných 

jedinců v plemeni a barvě na 2,5 a tedy minimum počtu kotců na 25ks. Samotné uznávací řízení při 

CV by vyžadovalo pro úspěšné vystavení 8ks obou pohlaví, z nichž nejlepších 6ks by bylo hodnoceno 

min. 94,0b a s bodovým průměrem ve výši o 0,5b více než průměrné ocenění. Dále uvedeno, že se 

počítá s fyzickými kontrolami v chovech držitelů P-chovu.  

Př. Hellinger vznesl dotaz, zda předložený návrh pouze nepřidává negativa a složitosti a spolu 

se plánovanou změnou formátu tetování a zda odstraněním písmene P v uchu reálně nedojde 

k likvidaci plemenných chovů.   

 

9. Ad9)  Informace z EE sekce králíků podala viceprezidentka sekce Dana Caithamlová. 

Seznámila přítomné s informacemi ze Zasedání EE v maďarském Kecskeméthu 9.5.2024, kde za ČR 

byly sekce králíků, holubů a drůbeže, morčat. Z ÚVV byl přítomen MVDr. Martin Urban a MVDr. 

Václav Ráček.  
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V rámci EE je sdruženo více než 2,5 milionu chovatelů drobných zvířat. celkem 19 členských zemí 

EE, přičemž v Maďarsku bylo 14 zemí EE v sekci králíci, neboť ne každý svaz v dané zemi sdružuje 

všechny odbornosti.  

Př. Caithamlová Informovala o novém EE vzorníku 2024, který byl dán do distribuce na Evropském 

školení v Solenici. V Maďarsku byli pozitivní ohlasy na toto školení, a pochopitelně negativní na 

odvolání EV 2024 Lysá nad Labem. Z důvodu odvolání EV 2024 výrazně narostl zájem o pořádání 

evropských speciálních výstav, což jsou výstavy se statusem “evropská”, s určením konkrétního 

plemene/rázu. V Německu budou během následujícího roku čtyři: vídeňských, hermelínů, Z, Ho, 

Za, Sa, Pe/Ma/Rys a ČL. Na Slovensku se uskuteční speciální výstava beranů při CV Nitra a 

v Lucembursku výstava rexů v lednu 2025. Zajímavá byla informace o tom, jaký počet králíků se 

prezentuje na největší přehlídce v dané zemi napříč EE. Ve Francii je největší výstava čítající 2500ks, 

Švýcarsko 2900, Polsko v Kielce 1500, Nitra očekává 3000, Rumunsko v Craiova 1500, Němci na 

Bundesrammlerschau cca 7500. Rakousko plánuje národní výstavu samců v Ebbs bez predikce 

počtu kusů.  

Informace z hospodaření EE – roční příjmy 27tis. €, náklady 30tis. €, tedy chybí dofinancovat cca 

3tis.€. V účetnictví chybí příjem z pořádání EV, se kteými se počítá a vlivem COVIDu došlo ke ztrátě 

generálních sponzorů a partnerů EE. Od roku 2025 by se měla tímto partnerem stát Lucemburská 

banka.  

Proběhly volby tajemníka EE. Funkci obhájila Jeanine Jehl, předsedkyně Francouzského svazu. Při 

88 hlasech získala 100 %. Víceprezidentem EE se po odstupujícím Maďaru Istvánu Rohringerovi, 

který byl v této funkci po našem Ing. Kratochvílovi, stal Edin Jabandzič z Bosny. Kandidovala dvojice 

balkánských funkcionářů, kdy první obdržel 14 a druhý 74 hlasů. 

Po odstoupení ČR od pořádání EV 2024 byla na zasedání EE obdržela pouze jednu žádost, a to od 

SZCH. Slovenský svaz by měl zájem pořádat EV 2025 v termínu 4-9.11.2025 v Nitře. A jistě je 

zajímavé a potěšitelné, že žádost se týkala všech sekcí EE, tedy s výstavou i pro peří. Tedy i pro 

holuby a drůbež.  

 

10. Ad10) zprávu ústředního registrátora přednesl v zastoupení Jiřího Jahody MVDr. Vlastimil 

Šimek, který prostřednictvím tabulky informoval, že bylo registrováno v roce 2023 okresně 35tisíc 

králíků, kde do 100 % schází podklady okresů JABLONEC a SEMILY. Dále proběhla registrace 

v Klubech, kde bylo naregistrováno 17617ks s tím, že chybí podklady od Klubu BO. Ústřední 

registrací prošlo 754ks. Tedy v tomto nekompletním součtu bylo za rok 2023 registrováno v ČR 

53.535ks králíků.  

Tuto evidenci ÚOK obnovila před 10lety, kdy dvě dekády nebyla celostátní evidence, která by 

napomáhala jednáním s vrcholnými státními orgány a dokládala význam ČSCH pro chovatelství. 

Naposled před znovuobnovením toto zpracovával Jiří Sch¤önfelder před 20lety. Díky tomuto lze 

dohledat napříč ČR konkrétní plemeno, na kterém okrese a přes okresního registrátora kontaktovat 

chovatele. V počtech se pomalu vracíme na předcovidová čísla kolem 60tisích králíků. Pomáhají 

nová plemena jako FS, Lotr, LL, i změna barev a zájmu je vidět při oslabování někteých dříve hojně 

zastoupených plemen. Přehled registrace dle hmotnostích kategorií dává tušit stárnutí populace, 

kdy se chovatelé odklánějí od zaběhlých, ale těžkých, drahých na krmení plemen a pořizují např. 

novošlechtěné malé vídeňské. Navíc napomáhá známost výrazných chovatelských osobností, které 

dlouhodobě odvádí v propagaci nadstandardní práci jako –T. Červinka, R. Kodat, J. Šíp, … 

Dlouhodobě vidíme pozvolný pokles zastoupení u velkých plemen (6,6%), střední plemena tvoří 

61,68% registrace. Malá plemena jsou na vzestupu (14,95%), zakrslá (8,99%) také vzestupný 

trend, rexi (5,99%), saténoví (0,76%), dlouhosrstí (0,66%), králičí hop (0,36%). 
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11. Ad11) zprávu o mladých chovatelích králíků přednesl MVDr. V. Šimek Ph.D. Shrnul, že máme více 

MCH než jiné sekce. Naše sekce tvoří 35% MCH na CK SCHDM. Zde se projevuje letitá dobrá práce 

s MCH, kdy cca 20 okresních organizací má na CK SCHDM své MCH v naší sekci. Letos hostí CK 

SCHDM opět SVŠ Tauferova  v Kroměříži. Př. Šimek Pochválil výrazné zlepšení úroveně znalostí MCH 

oproti době před cca 20lety.  

12. Ad12) zprávu o genetických zdrojích měla poprvé připravenu Ing. Karolína Hošková. Informovala, 

že nastoupila do této pozice od 25.9.2023 a zastává jí tedy necelý rok. Seznámila delegáty s tím, co 

za uvedené období poznala v dané oblasti. Podařila se expozice národních plemen na CV. Sestávala 

se z 329ks, které byly pohromadě a souhrnně posouzeny jednou skupinou posuzovatelů. Takováto 

expozice usnadňuje vyúčtování dotací pro GZ a proto u tohoto setrváme, ale pro rok 2024 tuto 

expozici umístíme ihned od začátku výstavy. Poděkovala emeritnímu tajemníkovi př. Vilhelmovi za 

úvod do problematiky GZ při CVMK a odevzdání podkladů na MZe. Zmínila online registraci, která 

výrazně usnadní práci i jí, kdy nebude muset ručně vše přepočítávat, ale PC jí vyjede rovnou 

požadované výstupy a data.  

Z dalších akcí: na ČZU proběhl seminář, kde vystoupil k problematice národních plemen př. V. Šimek. 

V lednu na výstavě Náš chovatel proběhla schůze s Kluby národních plemen. Došlo k informování, 

že budou zavedeny kontroly dotovaných chovů, které nejsou prezentovány na vrcholných 

výstavách. Dále proběhne opět kontrola užitkovosti v poměru hmotnosti ve 3 týdnech a měsících, 

která se provádí už řadu let. Dne 12.3.2024 proběhla rada GZ v Uhříněvsi. Za králíky se účastnila př. 

K. Hošková a měla z tohoto jednání velmi pozitivní dojem. Výsledky z tohoto jednání jsou ke stažení 

v pdf na webu ČSCH. Následně se předpokládá podpis kooperační smlouvy 8.6.2024, což je již 

během roku (stejně jako v minulých letech). Závěrem př. K. Hošková poděkovala př. MVDr. M. 

Martincovi za mnohaletou práci pro naše králíkářství v oblasti GZ. 

 

13. Ad13)  Místopředseda sekce Radim Boháč podal zprávu o návrhu rozpočtu a srovnal jí s údaji 

minulými. Položka “dle potřeb” nelze realizovat a proto dne 16.3. 2024 byla přesunuta. Dále došlo 

k úspoře 6800 Kč v rozpočtu ÚOK, neboť nákup tiskárny pro potřeby UOK financoval ÚVV.  

 

30 % příjmů (cca 120 000 Kč) rozpočtu UOK tvoří poplatky za registraci králíků. Dalších 90 000 Kč je 

z fondu Sboru posuzovatelů králíků a 45 000 z členských známek. GZ a rodokmeny tvoří 23 000 a 

z mezinárodního školení na Slovensku byl příjem 60 000 Kč. 

Př. R. Boháč k registraci uvedl, že se z vybírané částky odvádí DPH 21 %, tedy ze současných 2,90 Kč 

je reálně příjmem ÚOK 2,18 Kč. 

Na rok 2025 je plánovaný rozpočet ve výši 320 000 Kč. Není zde započítáno doporučení UVV na 

sjednocení nákladů na evidenci zvířat v rámci ČSCH u sekcí KHD na výši ceny nánožního registrace 

králíků/nán.kroužku, tedy 6,- Kč, které se promítnou až do příjmů v roce 2026. Náklady na roční 

provoz aplikace on-line registrace králíků ve výši 10.000 Kč budou hrazeny z rozpočtu ÚOK, již 

zapracováno v návrhu rozpočtu. 

 

14. Ad14) Tomáš Andrle jako předseda KK s kolegy Jiřím Andršem a Ing. Jiřím Nocarem se pravidelně 

scházeli a byli zváni na UOK.  Při kontrole za rok 2023 chyběla položka členských známek, která byla 

po urgencích doplněna až 16. 5. 2024. KK děkuje Radimu Boháčovi za ekonomickou rozvahu. 

Kontrolní komise se sešla v Litomyšli k jednání, aby vyřešila rozpor v Statusu sboru posuzovatelů. 

Problém byl předán dále k řešení legislativní komisi a ústřednímu výboru. 

 

15. Ad15) Předseda volební komise MVDr. V. Šimek seznámil delegáty s průběhem tajné volby. 

Zvolený kandidát byl zakroužkován. Označeno může být jen tolik kandidátů, kolik se volí. Tedy 
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jeden. Na lístek nelze nic dopisovat. Následně vyzval kandidáty, aby se v abecedním pořadí 

představili.  

 

• Bc. Adam Hellinger kandiduje, neboť byl osloven trojicí členů UOK. Nabízí znalost AJ/NJ, 

zkušenosti posuzovatele králíků z posuzování i v zahraničí, účastnil se jednání na 

pojmenování a setrvání českého strakáče v novém EE Vzorníku a uznání Ččp v USA. Má 

zkušenost jako předseda OO a jednatel Klubu Z. Znát veterinární problematiku a má 

zkušenost z regionální politiky.  

• Václav Mlaskač hovořil o potřebě zlepšení financování králíkářské sekce se kterým by rád 

pomohl a přidal své zkušenosti dvojnásobného pořadatele CVMK, kdy by rád realizoval 

ještě jednu CVMK.  

• Ing. Pavel Řídký uvedl, že je letitým chovatelem, spoluvyšlechtil Siv, je posuzovatelem, 

předsedou KCHKMP a věří, že pomůže i díky svým znalostem zemědělského manažera.  

• Jindřich Šíp uvedl, že je předsedou Klubu Z a OO Havlíčkův Brod. Pro ÚOK nabízí letité 

zkušenosti chovatele, funkcionáře a člena ÚOK. 

Předseda volební komise Tomáš Andrle nejprve informoval, že je přítomno 55 zástupců OO, tedy 

73,3 %. 100 % tvoří 517 hlasů, při účasti 73,3 % bylo tedy vydáno 54 volebních lístků s dohromady 

maximálně 417 hlasy. Pro zvolení v prvním kole je třeba minimálně 202 hlasů.  

Následně proběhla tajná volba s jejímiž výsledky seznámil ústřední konferenci předseda volební 

komise MVDr. V. Šimek po přestávce na oběd. Jednotliví kandidáti obdrželi, uvedeni abecedně, 

následující počet hlasů – Hellinger 77, Mlaskač 6, Ing. Řídký 219 – zvolen, Šíp 101.  

 

16. Ad16) zprávu ke spuštění online registrace přednesl Radim Boháč. Seznámil delegáty 

s formou online registrace, která již víc než 2 roky běží jako jediná forma na Slovensku a u nás ji 

využívají některé Kluby. Přípravou v českém prostředí se zabývají v ÚOK místopředseda a př. S. 

Kulanda. Současně probíhá novela registračního řádu. Pro zaškolení registrátorů na tuto výraznou 

změnu se počítá s 2x měsíčně online poradami pro registrátory, dále při např. CVMK, CV, MORAVIA 

osobní školení registrátorů v rozsahu zhruba 2hod.  

- Př. Jirsa reagoval, že elektronické registraci se věnuje již desítky let i online a že toto téma se 

má diskutovat s registrátory.  

Odpověď: Za tím účelem jsou pořádána školení a setkání. Nejvyšším orgánem je ústřední 

konference, která musí o on-line registraci rozhodnout.  

- Př. Dobrovolný dotaz, jak je to ošetřeno finančně, aby se to teď několik let nezavádělo a po pár 

letech provozu se nezměnily platební podmínky, což by vedlo k ukončení projektu.  

Odpověď: Vše bude ošetřeno ve smlouvě, kterou ve spolupráci s ÚOK CHK připravuje ÚVV 

ČSCH. 

 

17. Ad17) přítel Kulanda hovořil o přípravě nového registračního řádu, který je v návaznosti na 

online registraci. Předpokládá se, že při spouštění online registrace může být využito několik 

způsobů. Buď jako už dnes funguje u Klubu zakrslých králíků, kde probíhá registrace pouze online, 

nebo kombinovaná. Tedy u plně online registrace program dosazuje automaticky registrační čísla a 

registrátor pouze kontroluje. U kombinované, která bude asi v přechodné době nejčastější je možné 

vyřizovat stále registraci papírově, a i pro jednotlivé chovatele (není tedy nutnost celá ZO) lze vyřídit 

registraci online. Při ní však musí registrátor osobně manuálně naklikat registrační čísla tak, aby mu 

seděla s papírovou registrací. Uvedl k tomuto termín do 30.11.2024 pro připomínky registračního 

řádu i online registrace s tím, aby se připomínky zapracovaly, zprovoznily a na konferenci 2025 

odsouhlasily a vstoupily do plného online provozu registrace od 1.1.2026. 
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Př. Gruncl  

o zavést tetování 0 místo dvouciferných měsíců jako je na Slovensku. 

o Vytvořit pro toto téma pracovní skupinu, zde je příliš mnoho lidí, hluk, diskuze není 

konstruktivní, opakují se dotazy, které se zodpověděly. 

▪ Odpověděl př. Kulanda, že už byla dvě setkání s registrátory, kteří již online 

registrace mají, zmínil registrátory Klubu vídeňských Mgr. Šebestu a masných 

plemen Ing. Kotyzu. 

o Př. Kubíček dotaz, na zrušení označení okresů, klubů v PU.  

▪ Př. Kulanda: přesně tak. Od 1.1.2026 nebudou mít králíci v uchu číslo okresu, 

ani klubu ani označení plemenného chovu. Pouze setrvá označení pro 

novošlechtění ve formě písmene S a pro regenerační křížení ve formě K, toto 

písmeno pak i pro homozygoty, tedy se bude i nadále odlišovat dle umístění 

před nebo za číslem.  

▪ př. Hrubeš: centrální registrace. Králík bude mít v uchu např. číslo 55.676? Odp. 

př. Kulanda, dnes např. Váš OO Olomouc 80-11 tedy minimálně 4 čísla. Bez 

okresu čtyři čísla je až 9999, tolik ks v jednom plemeni a barvě se nechová 

žádné plemeno v celé ČR.  

o Př. Hrubeš: hermelín tedy bude mít v uchu číslo 50.000? 

▪ Odp. hermelínů není ani tisíc ročně v ČR, tedy 4 čísla, dnes okres a 99ks se 

zaregistruje na větším okresu, takže reálně to bude úspora počtu znaků v uchu.  

o Př. Hrubeš, bez S-ka nebude důvod být v klubu. 

▪ Odp. že snad není důvodem členství jiný znak v uchu, dnes je spíš anonymní 

členství v Klubu, neb okresy často jeden chovatel v plemeni, tedy centrální 

nabízí anonymitu. 

o Př. Kulanda zmínil, že riziko/problém je při online registraci a této změně maximálně 

v budoucnu u importu, kdy dovezete např. 1,1 zakrslý černý a vyštěpí se odchov např. 

modré barvy. V takovém případě ideální zažádat o regenerační křížení, proto zmiňoval 

taky nárůst počtu RK, a tyto registrovat jako modré. Ale pro začátek s online registrací 

lze nastavit, že i pro okresní po rodičích Zč nastavíte barvu odchovu MODRÁ. To proto, 

aby při CENTRÁLNÍM přidělení čísla napříč ČR měli králíci v uchu reálnou barvu a pořadí 

a nesešli se dva. Protože i když se na OO třeba Zm/Zč u jiného chovatele nechovají, v ČR 

se chovají, tedy reálně by to číslo lítalo chybně. Mimořádná zrychlená RK. Pro tyto 

stavy. Umožní to online systém. 

o Padl dotaz, zda zvýšení ceny registrace na 6,- Kč na popud ÚVV ke sjednocení nebo pro 

poplatky za online registraci.  

▪ Odpověď: poplatky za online registraci budou placeny 2025, úhrady 

proběhnou v roce 2026, cena registrace byla navržena po konzultaci s ÚVV a 

schválena na schůzi ÚVV. 

▪ Dr. M. Martinec, pokud je to tak, navrhuje zadat do usnesení konference, že 

pokud my kteří platíme i rodokmeny musíme mít cenu za registraci jako peří, 

ať i peří má povinně jako my rodokmeny.  Když tedy sjednocujeme. 

 

18. Ad18) k tomuto bodu připomínkoval př. MVDr. M. Martinec, že dle Stanov konference 

navrhuje, nikoliv schvaluje, tedy upozorňuje na nutnost změny formulace. Toto bylo vzato na 

vědomí a následně se nechalo hlasovat: 

403/392 bylo přítomno PRO: 294/197, Zdrželo se: 65 PROTI 35.  

Návrh byl přijat a konference UOK navrhuje a doporučuje kandidaturu př. Ing. Miroslava Krofta do 

funkce předsedy i člena UROK a navrhuje jej za kandidáta 
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19. Ad19) v samostatném bodu diskuze vystoupil  

• Ing. P. Řídký, poděkoval za zvolení do ÚOK a dále pokračoval příspěvkem, který měl 

připraven. Za Klub masných plemen jej mrzí absence předsedy ÚOK na výroční schůzi 

největšího klubu. Dále mluvil o časopise Chovatel. Není spokojen s úrovní časopisu, jsme 

primárně králíkářský svaz a polovina časopisu jsou potkani, rybičky, které se ani nevystavují 

a článek z Klubové výstavy KCHKMP z listopadu ještě ani nevyšel, a to jej zaslal a má 

potvrzeno přijetí. Dále žádal, aby měly kluby plný hlas na konferenci ÚOK, poukázal na účast 

Klubů vs. okresů a odbor klubů v těchto otázkách.  

o K časopisu chovatel MVDr. V. Šimek odpověděl ať Ing. P. Řídký toto sepíše, a emailem 

odešle do redakce, s tím že v kopii budou všichni členové ÚVV, RR. Za týden po 

konferenci bude zasedání RR, kde po 10letech Dr. V. Šimek nebude, neboť tam od 

loňské volby není, a př. L. Vacík den před touto konferencí svou funkci v RR složil.  

o Dále na téma časopisu R. Boháč. Za 6 měsíců jde teprve o 2. zasedání RR, teprve budou 

hledat kdo tam za králíky bude v RR, i plénum může navrhnout osobu.  

o MVDr. V. Šimek jen upozornil, že pokud by se někdo do RR nabízel, ať počítá, že je to 

funkce čestná a nehonorovaná. Obnáší dost čtení v termínu. Benefitem je pouze 

předplatné zdarma.  

• Př. Blažek (klub Za) hovořil o horší komunikaci ÚVV/UOK od voleb  

• 12/2023, tedy 6 měsíců. Kritizoval předsedu ÚVV za lednovou výstavu Náš Chovatel 

(z kontextu vyplynulo, že jde o lednovou KRAJSKOU výstavu tamtéž s obdobným názvem). 

Dále hovořil k časopisu, kde měl mít informaci, že snad texty o králících nejsou, protože 

nikdo nepíše, pokud je to tak, že jsou a nevydávají se pro upřednostnění jiných sekcí a jen 

to odrazuje od nákupu časopisu. Dále i on zmínil hlasovací právo pro Kluby a úvahu o tom, 

složit ÚVV z předsedů ÚOK, kde by tam měly všechny sekce zastoupení. Ne že má u voleb 

rozhodovací většinu jedna ÚOK koček.  

o Př. Sirotek reagoval, že by postačila právní subjektivita pro ÚOK, která by ÚOK umožnila 

samostatně jednat a jednat se sponzory.  K časopisu uvedl, že jde dnes již defacto o 

soukromý časopis redaktorky Veselé, která si publikuje, co chce. Dále zmínil genetické 

zdroje, a že králík není hospodářské zvíře.  

• Př. Boháč navrhuje do usnesení zvýšení poplatku na registraci od 2025 na 6,- Kč, tedy 

poplatek bude za reg. králíky bude vybírán v roce 2026. Skladba poplatku 6 Kč zahrnuje  

toho 2,74 Kč do rozpočtu příjmů ÚOK CHK, 2 Kč odvod správci programu a 1,26Kč odvod 

DPH.  

o Hlasování: 232 pro/72 se zdrželo.  

 

20. Usnesení přečetl Ing. Řídký, a bylo přijato a následně místopředseda a předseda UOK poděkovali a 

konferenci ukončili v 15:12. 

 

 

Zapsal: Bc. Adam Hellinger 

Ověřili:  

Lenka Poláková Kadeřábková dne: 

Jindřich Šíp 
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Usnesení z Ústřední konference delegátů sekce chovatelů králíků 
Datum: 25.05.2024, jednání od 10:00 do 15:10 h 

Místo: Sekretariát ÚVV ČSCH Praha, Maškova 3, Praha 8 - Kobylisy 

Účast jednání: 

Pozvaných delegátů 75 okresních organizací (517 mandátů) a 33 chovatelských klubů. 

Přítomno: 55 okresů z počtu 75 = 73,33 %, tj. přítomno 403 mandátů z počtu 517 = 77,94 % 

Zúčastněno: 30 klubů z počtu 33 = 90,94 %. 

V době hlasování o usnesení bylo přítomno 390 mandátů z počtu 517 = 75,44 % 

Ústřední konference delegátů sekce chovatelů králíků ČSCH je usnášení schopná. 

 

a) SCHVALUJE: 

1) Nahrávání průběhu konference pro potřeby kontroly zápisu 

2) Program jednání z 24.4.2024 doplněný o bod č.17. z Pozvánky emailu delegátům 

zaslaný den 7.5.2024 

3) Zapisovatele jednání Bc. Adama Hellingera 

4) Ověřovatele zápisu Lenku Polákovou Kadeřábkovou a Jindřicha Šípa 

5) Mandátovou komisi ve složení: Tomáš Andrle, Jakub Linek, Jan Suchánek 

6) Členy návrhové komise ve složení: Ing. Pavel Řídký, Jiří Kosek, Karel Chadraba 

ml. 

7) Členy volební komise ve složení: MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Monika 

Skácelová, Pavel Trešl 

8) Návrh rozpočtu na rok 2025 

9) Směrnici pro uznávání plemenných chovů králíků s účinnosti od 1.6.2024 

10) Na základě písemného doporučení ÚVV ČSCH ze dne 16.5.2024, navýšení 

poplatku za registraci králíků od ve výši 6,- Kč za registrovaného králíků s účinnosti 

od 1.1.2025 

11) Delegáta na VH, předsedu ÚOK CHK, Petra Sirotka 

12) Doporučuje kandidaturu Ing. Miroslava Krofta do funkce předsedy i člena Ústřední 

rozhodčí komise ČSCH a navrhuje jej za kandidáta 

 

b) BERE NA VĚDOMÍ: 

1) Zprávu o činnost ÚOK CHK přednesenou předsedou Petrem Sirotkem 

2) Zprávu předsedy Sboru posuzovatelů králíků přednesenou MVDr. Vlastimilem 

Šimkem Ph.D. 

3) Zprávu o činnosti chovatelských klubů přednesenou Tomášem Červinkou 

4) Zprávu o novošlechtění a regeneračním křížení přednesenou Stanislavem Kulandou 

5) Zprávu o plemenných chovech králíků – přednesenou Tomášem Červinkou 

6) Informaci o činnosti králíkářské sekce a Standardové komise EE přednesené Danou 

Caithamlovou 

7) Zprávu ústředního registrátora králíků přednesenou MVDr. Vlastimilem Šimkem, 

Ph.D. 

8) Zprávu o činnosti s mladými chovateli přednesenou MVDr. Vlastimilem Šimkem, 

Ph.D. 

9) Zprávu o centrální plemenné knize králíků přednesenou Ing. Karolínou Hoškovou 

10) Čerpání rozpočtu za rok 2023 přednesenou Radimem Boháčem 

11) Zprávu kontrolní komise sekce přednesenou Tomášem Andrlem 

12) Výsledky doplňkových voleb na člena ÚOK CHK, zvolen byl Ing. Pavel Řídký 
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13) Informaci ke spuštění On-line registrace králíků přednesenou Radimem Boháčem 

14) Informaci k přípravě nového Registračního řádu králíků přednesenou Stanislavem Kulandou 

15) Příspěvky v diskuzi. 

 

c) UKLÁDÁ ÚOK CHK 

1) Pokračovat v přípravě spuštění on-line registrace králíků ve všech složkách od 

1.1.2026, komunikovat s kluby a zapracovat jejich požadavky do IT systému, 

informovat a zajistit proškolení registrátorů, 

2) Pokračovat v přípravě nového Registračního řádu králíků – uzavření připomínek 

30.11.2024 a následně zapracovat do On-line registrace králíků 

 

d) DELEGÁTI DOPORUČUJÍ: 

1) ÚVV ČSCH, aby i každý holub a slepice měli vlastní rodokmen 

 

Hlasování o usnesení: 

Pro usnesení: 232 hlasů 

Proti usnesení: 86 hlasů 

Zdržel se: 72 hlasů 

Usnesení bylo přijato. 

Jednání bylo ukončeno 25.5.2024 v 15:12 

V Praze dne 25.5.2024 

 

Za návrhovou komisi: Ing. Pavel Řídký, Jiří Kosek, Karel Chadraba 

 

Zápis ověřili dne 25. 6. 2024 Jindřich Šíp a Lenka Poláková Kadeřábková 

 

 


